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گروه اقتصادی -پروژه های عمرانی 
طرح جامع بندرگاه ابوموســی که توســط 
ســازمان بنادر و دریانوردی کشور تدوین 
شده با روند مناسبی در سال جهش تولید در 
حال اجرا است.اله مراد عفیفی پور، مدیر کل 
بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت:عملیات 
زیر سازی و آسفالت مسیر دسترسی به برج 
کنترل دریایی، افزایش ارتفاع تاج موج شکن 
فعلی و اســتاندارد سازی آن و بهره برداری 
از دایک استحصال بندرگاه به طول ۸۵۰ متر 
در بندرگاه ابوموسی آغاز شده است.عفیفی 
پور گفت: عملیــات اجرای بازوی جنوبی 
موج شکن به طول ۶۰۰ متر هم با پیشرفت 
فیزیکی ۵۰ درصدی در حال ساخت است 

که تا سه ماه آینده به بهره برداری می رسد.
او افزود: تعمیرات اساســی و زیرآبی 

اسکله رمپ فلزی شماره ۲ این بندر نیز در 
سرسره بندر شــهید رجایی مراحل پایانی 
خود را ســپری می کند و مــاه آینده جهت 

نصب و بهــره برداری به بندر ابوموســی 
منتقل می شود.مدیرکل بنادر و دریانوردی 
هرمــزگان گفت:ســازه موتورخانه برق 

اضطراری و عملیات اســتحصال اراضی 
پسکرانه این بندر نیز با ۸۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی در حال انجام اســت که به زودی 
به بهره برداری می رســد.عفیفی پور افزود: 
ســاختمان اداری بندر ابوموسی نیز تا پایان 
ســال آماده بهــره برداری خواهد شــد. او 
گفت: عملیات اجرایی ســاختمان مرجع 
دریایی، ســالن مسافری، تعمیرات اساسی 
و لایروبی اســکله شــماره ۶ و دیوار کشی 
اراضی پسکرانه هم با اخذ مجوز های لازم 
بــه زودی آغاز می شــود.مدیرکل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان افزود: از ابتدای ســال 
تاکنون نیز دو پروژه شــامل انجام تعمیرات 
اساسی و زیرآبی اسکله شناور شماره ۱ بندر 
ابوموسی به پایان رسیده و مورد بهره برداری 

قرار گرفته است.

گروه اقتصــادی -طبق حکم دیوان 
عدالــت اداری، معافیت مالیاتــی ماده ۱۳ 
قوانین مناطق آزاد کشور شامل حقوق بگیران 

در این منطقه ها نمی شود.
رییس دادگستری شهرستان قشم روز 
سه شنبه با اعلام این خبر به خبرنگاران گفت: 
از این رو تمام افراد مشمول این حکم  باید 
برای تشکیل پرونده مالیات بر درآمد حقوق 

و انجام تکالیف خوداقدام کنند.
مســعود رحمانی افــزود: این افراد 
شامل مققرات فصل سوم از باب سوم قانون 
مالیات های مستقیم، مواد ۸۲ تا ۹۲ می شوند.

طبــق مــاده ۱۳ اصلاحی بــه تاریخ 
ششــم خرداد ماه ســال ۱۳۸۸ اشــخاص 
حقیقــی و حقوقی که در منطقه آزاد به انواع 
فعالیت های اقتصادی اشتغال دارند، نسبت 

به هر نــوع فعالیت اقتصادی در منطقه آزاد 
از تاریــخ بهره برداری منــدرج در مجوز 
به مدت ۲۰ ســال از پرداخــت مالیات بر 
درآمــد و دارایی معاف خواهند بود.گفتنی 
اســت بر اساس حکم دیوان عدالت اداری، 
تمام حقوق بگیران شــامل کارمندان دولت 
و ســازمان منطقه آزاد قشــم و غیر آن که 
حقوق آن ها بیش از ۳۰ میلیون ریال است، 

مشــمول مالیات می شوند. حقوق کمتر از 
۳۰ میلیون ریال بر اســاس قانون معاف از 
مالیات اســت.جزیره قشم با مساحت یک 
هزار و ۵۰۰ کیلومتر در ســال های ۱۳۶۹ و 
۱۳۷۰ با تصمیــم دولت به ۲ بخش منطقه 
آزاد با مساحت ۳۰۰ کیلومتر و منطقه ویژه 
اقتصادی با مساحت یکهزار و ۲۰۰ کیلومتر 

تقسیم شد. 

گــروه اقتصــادی -وزارت راه و 
شهرســازی آیین نامه جدید پیشــنهادی 
تعیین درآمدهای شــرکت فــرودگاه ها و 
ناوبری ایران را به کمیسیون اقتصاد دولت 
ارائه داد.وزارت راه و شهرسازی و شرکت 
فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران آئین نامه 
پیشــنهادی جدید برای اصلاح آئین نامه 
اجرایی ماده )۶۳( قانون وصول بخشی از در 
آمدهای دولت و مصرف آن در موارد معین 
در خصوص خدمات ناوبری و درآمدهای 
آن مصوب ۱۳۷۳ مجلس شورای اسلامی 

را به کمیسیون اقتصاد دولت ارائه داد.آئین 
نامــه موجود در ۹ بهمن ۹۰ و به پیشــنهاد 
مشــترک وزارت خانه های راه و اقتصاد و 
ســازمان مدیریت و برنامه ریزی ســابق و 
بانک مرکزی در هیئت دولت دهم تصویب 
شــده بود؛ آئین نامه جدید را وزارت راه و 
شهرســازی به تنهایی به دولت پیشــنهاد 
داده اســت.در آئین نامه موجود، شــرکت 
فرودگاه ها می تواند تعرفه پروازهای عبوری 
را برای افزایش رقابت با ســایر کشورهای 
منطقه تــا ۳۰ درصد کاهــش دهد که در 

آئین نامه پیشنهادی جدید، این تعرفه تا ۵۰ 
درصد امکان تخفیف دارد.همچنین موضوع 
تخفیف ۳۰ درصدی به هوانوردی عمومی 
شامل پروازهای آموزشی، ایرتاکسی، پرواز 
هواپیماهای شخصی و…( نیز در آئین نامه 
جدید گنجانده شــده است که در آئین نامه 

موجود درباره آن اظهار نظر نشده است.
از دیگــر ویژگی هــای آئیــن نامه 
پیشنهادی، افزوده شــدن انواع درآمدهای 
جدید برای شــرکت فرودگاه ها و ناوبری 
هوایــی ایران از محل ارائه خدمات پاویون 

به مقامات خارجی، توقف هواپیماها بیش 
از ۲ ساعت در فرودگاه ها، تعرفه های جدید 
خدمات فرودگاهی به هواپیماها بر اساس 
وزن نشســت و برخاست، دریافت تعرفه 
ارائه خدمات فرودگاهــی از هواپیماهای 
نظامــی در صــورت داشــتن پروازهای 
بازرگانی و جداول درآمدی دیگر اســت.

ضمناً در صورت تصویب آئین نامه جدید، 
۱۰۰ درصــد درآمدهــای فرودگاهی به 
شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران 

تعلق می گیرد.

گروه اقتصــادی -مطابق با ابلاغیه 
رئیــس کل گمرک ایران، شــرط پذیرش 
ضمانــت نامه بانکی بــا حداقل مبلغ یک 
میلیارد ریال برای کالاهای اساسی و دارویی 
و تجهیزات پزشکی، آزمایشگاهی و انواع 

بذرهای کشاورزی حذف شد.
مهــدی میراشــرفی در نامــه ای به 

گمرکات اجرایی، موضوع »حذف شــرط 
پذیرش ضمانت نامه بانکی با حداقل مبلغ 
یک میلیارد ریال برای کالاهای اساســی و 
دارویی و تجهیزات پزشکی، آزمایشگاهی 

و انواع بذرهای کشاورزی« را ابلاغ کرد.
در بخشنامه رئیس کل گمرک ایران 
آمده است: در خصوص نحوه اخذ ضمانت 

نامــه بانکی بابت حقوق ورودی کالاها، با 
توجه به شرایط موجود و ضرورت تسریع 
در تأمین کالاهای اساسی و ضروری مورد 
نیاز جامعه و جلوگیری از رسوب کالا اقلام 
ذیل شامل:گندم، جو، شکر، برنج، کنجاله، 
ذرت دامی، روغن و کره، گوشــت، انواع 
دانه های روغنی، انــواع روغن خام، دارو 

و مــواد اولیه دارویی، لــوازم و تجهیزات 
بیمارستانی،  آزمایشــگاهی،  پزشــکی، 
توان بخشی، کود شــیمیایی، انواع سموم 
کشــاورزی و انواع بذرهای کشــاورزی 
از شمول بند یک ســایر الزامات خارج و 
پذیرش ضمانت نامه بــا هر مبلغ بلامانع 

است.

طرح جامع بندرگاه ابوموسی مطابق با برنامه زمان بندی در حال اجرا است

حقوق بگیران مناطق آزاد شامل معافیت مالیاتی نمی شوند

تعرفه پروازهای عبوری از آسمان ایران ۵۰ درصد کم می شود

سیاست جدید گمرک برای جلوگیری از رسوب کالا

گروه اقتصــادی -فرهاد دژپســند 
در سیزدهمین نشســت هیئت نمایندگان 
اتــاق بازرگانی تهران پیشــنهاد برگزاری 
مداوم جلســات تخصصــی دولت حول 
موضوعات اقتصادی با نمایندگان مربوطه 
در اتــاق بازرگانــی را مطرح کرده و گفت: 
تصمیمات وزارت اقتصــاد و دارایی دامنه 
گســترده ای دارد. پیشنهاد من این است که 
این نوع جلسات را تخصصی کنیم. به عنوان 
نمونه برای بحث در خصوص مالیات بخش 

خصوصی نمایندگان سازمان امور مالیاتی و 
معاونین وزارتخانه بیایند. در بحث گمرک 
یک جلسه به موضوعات مربوطه پرداخته 
شود. جلسه بازار سرمایه را در اولین فرصت 
با فعالان بخش خصوصی داشته باشیم. در 
نظر داریم که طی این جلســات مباحثه دو 
طرفه صورت بگیرد و به تصمیم سازی منجر 
شود. من از ابتدا اعتقاد داشتم که باید با بخش 

خصوصی بدون تعارف کار کرد.
او ادامه داد: دولت به تنهایی نمی تواند 

اهداف و برنامه هایی را اعلام کرده و محقق 
کند. هرچه زمان بیشــتر بگذرد، ضرورت 
حضور توسعه بخش خصوصی در اقتصاد 
بیش از پیش اهمیت پیدا می کند. هرچه در 
مسیر توســعه یافتگی بیشتر حرکت کنیم 
ضــرورت کاهش حضور دولت در اقتصاد 

بیشتر می شود.
وی با اشاره به اینکه رابطه دولت و بازار 
به میزان توسعه یافتگی مربوط است، گفت: 
در برنامه اقتصادی که می خواهیم توســعه 

مستمر و پایدار صورت بگیرد، نمی توانیم 
به رشد حداکثری دولت بپردازیم بلکه باید 

میدان را به بخش خصوصی بسپاریم.
دژپسند خاطرنشــان کرد: من معتقد 
نیســتم که بخش خصوصی یار دوازدهم 
دولت در حوزه اقتصاد است؛ بلکه معتقدم 
که بازیگر اصلی اســت و در شرایط تحریم 
حتی باید در جایــگاه فوروارد زمین ایفای 
نقش کند. در خصوص رشــد اقتصادی و 
ســرمایه گذاری اگرچه شــرایط تنگناها و 
مضایقــی وجود دارد که موجب نارضایتی 
شده است اما به هر حال برنامه های دشمن 
محقق نشده است اما این جایگاه برای مردم 

ایران قابل پذیرش نیست.
وی افزود: ما رشــد اقتصادی و رفاه 
اجتماعی بیشــتری برای مردم می خواهیم 
و معتقدیــم که باید شــرایط برای بخش 
خصوصی فراهم شود. زمانی ما درآمدهای 
نفتی سرشار داشــتیم و از این درآمد برای 
جبران شکاف ســرمایه استفاده می کردیم. 
امروز که چنین درآمــدی نداریم، چه باید 
بکنیم؟ در گذشــته ما درآمــد نفتی زیادی 
داشتیم و انباشت سرمایه به خوبی صورت 
می گرفت اما الان چــه باید بکنیم؟ زمانی 
بانک ها می توانستند متکفل سرمایه گذاری ها 
باشند. امروز که بانک ها چنین توانی ندارند، 
چــه باید بکنیم؟ زمانی ارتباطات جهانی و 
ســطح توقعات پایین بود اما امروز باید از 

این ها بهره بگیریم و بهتر کار کنیم.
وزیر اقتصاد و دارایی تصریح کرد: باید 
رشد ســرمایه گذاری جهت گیری مناسبی 
داشته باشــد. باید نرخ تغییر فناوری تولید 
و تکنولوژی را افزایش دهیم. فروش نرفتن 
کالاهــا فقط هم مربوط بــه کاهش قدرت 
خرید نیســت بلکه قابل به کالاهایی که با 
تکنولوژی پایینی ساخته می شوند، کم است.
او ادامــه داد: ما می گوییم ســهم ما از 
نظر جمعیت و مســاحت زیاد است و نباید 
بــه جایگاه پایین اقتصادی راضی شــویم. 
بایــد بخش خصوصی راحت تر باشــد و 

مزاحمت ها برای بخش خصوصی برداشته 
شــود. تامین مالی تسهیل شــود. در ایجاد 
اطمینان و محیط امن ابزارها را گســترش 
دهیــم. اینکه ضمانت صنــدوق صادرات 
پذیرفته نمی شــود درست نیســت. باید 
صندوق صــادرات موانع را برای صادرات 

بردارد.
فرهاد دژپسند با اشاره به اینکه ما رشد 
ســرمایه گذاری و اقتصادی و ظرفیت های 
شغلی بیشــتر و جایگاه مناسب در اقتصاد 
جهانی حق ما اســت، گفت: اولین کار این 
اســت که برای بهبود فضای کســب و کار 
تلاش کنیــم. قواعد دولت در اقتصاد نباید 
دســت و پا گیر باشد. خوشبختانه امکاناتی 
داریم و اگر بتوانم برخی از امور را ســازمان 
دهیم به طور متوسط مجوزهای اصناف را 

افزایش دهیم و تسهیل کنیم.
او ادامــه داد: مــا در دولت به تنهایی 
نمی توانیــم این شــرایط را محقق کنیم. ما 
در دولــت روحانی مقرراتــی کمی را لغو 
نکرده ایــم امــا عملًا این مقــررات به نوع 
دیگری برگشته اند. این یک بحث فرهنگی 
دارد. به جای این مسئله باید شما نیز بایستید 

و مقاومت کنید.
وی با اشــاره بــه اســتقبال بخش 
خصوصی از پنجره واحد گفت: ما ســعی  
می کنیم که پنجره واحد را آغاز کنیم. به شما 
وعــده می دهم که تا دهه فجر پنجره واحد 
الکترونیکی را ایجاد می کنیم. در این رابطه 
آی ســی تی نیز قرار بود همکاری های لازم 
را انجــام دهد. امروز باید از فرصت طلایی 
اقتصاد هوشمند شدن اســتفاده کنیم. این 
جزو تعهدات ما است. ما سعی می کنیم که 
شرکت های ســهامی خاص و چهار استان 
را بــه صورت فیزیکی اضافه کنیم. شــما 
بهترین هــای بخش خصوصــی در تهران 
هســتید و از شــما می خواهیم که موانع و 

مزاحمت ها را به ما معرفی کنید.
دژپسند با اشاره به اینکه در مورد تامین 
مالی گلایه هایی وجود دارد، گفت: متاسفانه 

در حال حاضر ظرفیت  بانک ها برای تامین 
مالــی محدود اســت. ما معتقدیــم که در 
خصــوص تامین مالی باید کارکردها تغییر 
کند و تامین مالی از بازار ســرمایه صورت 
بگیرد. بنگاه های بزرگ مقیاس باید از بازار 
سرمایه تامین مالی بگیرند. ما در بازار سرمایه 
یک ابزار برای تامین مالی نداریم و این فقط 
راهکار عرضه اولیه نیست. این ابزارها باید 
به کمک ما در این شــرایط بیاید. بنگاه های 

بزرگ مقیاس به بازار سرمایه بروند.
وی افــزود: ما دیدیم که چطور ظرف 
سه ساعت در یک روز، هزار میلیارد تومان 
در بازار سرمایه فروش رفت. بدون شک این 

مسئله کمک خوبی به ما خواهد کرد.
وزیر اقتصاد و دارایی تصریح کرد: این 
مسئله به این معنی نیست که بازار سرمایه را 
جایگزین بازار پول قرار کنیم. بانک ها با این 
معوقات مشــکل دارند. سال قبل ۹۰۰ هزار 
میلیارد تومان تهسیلات داده شد اما الان ما از 
شما مدد می  طلبیم. بانک ها عزم جزم دارند 
که ســهام بنگاه هایی که دارایی آنها است، 

واگذار کنند.
دژپسند تصریح کرد: کسری بودجه 
زمانی اســت که حساب دولت بسته شود و 
مصارف بر منابع پیشی بگیرد. الان پیش بینی 
عدم تحقــق بودجه داریم و اگر همزمان به 

اصلاح ســاختار و منابع جدید فکر کنیم، 
می توانیم مشکل کسری بودجه را حل کنیم. 
تا زمانی که من هستم برای تامین مالی بودجه 
با ابزار افزایش فشار مالیاتی پیش نمی روم. 
ما اولین دســتگاهی بودیم که مهلت برای 
مودیان مالیاتی فراهم کردیم؛ بخشــودگی 
جرائــم را مطرح کردیــم. ۱۰ هزار میلیارد 
تومان به درآمد ما اضافه شــد، همین مسئله 
درعیــن حال ۲۰ هزار میلیارد به نفع بخش 

خصوصی هم بود.
گمرک هوشمند را تا پايان سال 

رونمايی می كنيم
دژپسند با اشــاره به اینکه ما به منابع 
مالیاتی جدید و کمک بخش خصوصی نیاز 
داریم، گفت: از این رو برنامه ریزی کردیم، 
مالیاتی که بخش خصوصی قرار است سال 
بعــد بپردازد، الان پرداخت و ما در ازای این 
مســئله ۱.۵ درصد پاداش مالیاتی در هر ماه 
برای آنها در نظر بگیریم. مجموع آن در یک 
سال  ۱۸ درصد خواهد بود که باعث می شود 
به استقراض دولت از بانک مرکزی نرسیم.

وی افــزود: در عین حال ابزار ترویج 
ســرمایه گذاری و رشــد اقتصادی نیز باید 
فراهم شــود. تــا به حال مباحثــی درباره 
پذیرش بازار سرمایه داشتیم. برای مودیانی 
که شورای هماهنگی اقتصادی آنها را تایید 

کرده اند، شرایط خاصی در نظر گرفتیم.
وزیر اقتصاد و دارایی گفت: مقرر شد 
شرکتی که در ســال ۹۹ از بورس پذیرش 
می گیرد، فقط مالیاتی که در بورس حساب و 
کتاب شده بدهد و دیگر سازمان امور مالیاتی 
اجازه ورود نداشته باشد. من از این موضوع  
دفاع کردم و گفتم که این برای درآمد مالیاتی 
دولت هم خوب اســت. درآمد مالیاتی هم 
افزایــش پیدا می کنــد. بخش خصوصی 

راحت تر فعالیت می کند.
او خاطرنشــان کرد: امسال باید هزار 
هزار میلیــارد تومان، برای تامین مالی بازار 
سرمایه داشته باشیم. بنابراین درباره مالیات و 
بحث ها و اصلاح مالیات مستقیماً اصلاحات 
قابــل توجهی اعمال کردیم. در این اصلاح 
نماینده بخش خصوصی را هم دخالت دادیم 
و مشــورت کردیم. در یک اقتصاد مدرن، 
پیشــرفته و ســالم، درآمد دولت باید از راه 
مالیات تامین شود. این به معنای اعمال فشار 
بر مودیان خوش حســاب نیست. فراریان 
مالیات را شــما به ما معرفی کنید، دوستان 
مواضع مــن را در مورد صادرات می دانند. 
یکی از جاهایی که خیلی پیشــرفت داریم، 
همیــن بحث گمرک اســت. تلاش ما این 
اســت که موانع و مزاحمت ها در گمرک به 
حداقل کاهش پیدا کند و نظارت پیشینی به 
نظارت پســینی رسیده است. این به معنای 

سهولت است.
وی با اشاره به اینکه گمرک هوشمند 
را تا پایان سال یا حتی زودتر رونمایی کنیم، 
گفت: همه می گویند وضعیت بازار بورس 
ممکن است دچار مشکل شود. مگر زندگی 
بدون مشکل هم داریم؟ احتمال زلزله هم در 

زندگی وجود دارد. 
باید به مقاوم سازی بپردازیم، نه اینکه 
تن به خودکشــی بدهیــم. باید امکانات را 
فراهم کنیم. ما در وزارت اقتصاد این دیدگاه 
را داریــم که باید حرکــت و هدف اصلی 
ســرمایه گذاری و تولید باشد. این مسئله 

الزامات خاص خودش را دارد.

امســال بايد هزار هزار ميليارد تومان، برای تامين مالی بازار ســرمايه 
داشــته باشــيم. بنابراين دربــاره ماليات و بحث هــا و اصلاح ماليات 
مســتقيماً اصلاحات قابل توجهی اعمال كرديــم. در اين اصلاح نماينده 
بخــش خصوصی را هم دخالت داديم و مشــورت كرديم. در يک اقتصاد 
مدرن، پيشرفته و سالم، درآمد دولت بايد از راه ماليات تامين شود. اين به 
معنای اعمال فشار بر موديان خوش حساب نيست. فراريان ماليات را شما 
به ما معرفی كنيد، دوستان مواضع من را در مورد صادرات می دانند. يکی 
از جاهايی كه خيلی پيشرفت داريم، همين بحث گمرک است. تلاش ما اين 
اســت كه موانع و مزاحمت ها در گمرک به حداقل كاهش پيدا كند و نظارت 
پيشــينی به نظارت پسينی رسيده اســت. اين به معنای سهولت است.

وزیر اقتصاد و دارایی گفت: تا زمانی که من هستم برای تامین مالی بودجه با ابزار افزایش فشار مالیاتی پیش نمی روم. 
ما اولین دستگاهی بودیم که مهلت برای مودیان مالیاتی فراهم کردیم؛ بخشودگی جرائم را مطرح کردیم.

گــروه اقتصــادی - مدیرعامل 
سازمان بنادر و دریانوردی گفت: بالغ بر 
۱۰۰ میلیون یورو میزان اعتباری است که 

صرف ساخت ناوگان عملیاتی مورد نیاز 
سازمان بنادر و دریانوردی خواهد شد.

محمــد راســتاد اظهار داشــت: 

سازمان بنادر و دریانوردی برای تقویت 
نــاوگان عملیاتــی خودش کــه عمدتاً 
ماموریت هایــی در خصــوص وظایف 
حاکمیتی ســازمان دارند، در قالب طرح 
تحــول صنایع دریایی ســفارش تولید 
شــناور به تولیدکننــدگان داخلی را در 

دستور کار دارد.
وی افزود: بخشــی از این شناورها 
شــامل ۱۵ شــناور IRB است که برای 
گشت های ســاحلی و عملیات جست 
وجو و نجات استفاده می شود. همچنین 
۱۲ فروند برای یگان حفاظت ســازمان 
بــوده و ۵ فروند هم برای انتقال راهنما به 

کشتی )راهنمابر( است. یک فروند کشتی 
بویه گذار، ۲ فروند کشــتی ۶۰۰۰ اسب 
بخار، ۴ فروند یدک کش ۴۴۰۰ اســب 
بخار و ۴ فروند یدک کش ۱۸۰۰ اســب 
بخار نیز در فهرســت سفارش ها وجود 
دارد کــه در مجموع ۴۳ فروند شــناور 

سفارش داده شده است...
معــاون وزیــر راه و شهرســازی 
در ادامه تصریح کــرد: این ۴۳ فروند از 
طریق گذراندن تشریفات مناقصه آماده 
قــرارداد بوده و بالغ بر ۱۰۰ میلیون یورو 
میزان اعتباری اســت که صرف ساخت 
ناوگان عملیاتی مورد نیاز ســازمان بنادر 

و دریانوردی خواهد شد.
وی افــزود: متعاقباً ۴۰ فروند دیگر 
هــم از طریق مناقصــه در حال پیگیری 
است که ارزش آن ها بالغ بر ۳,۶۰۰ میلیارد 
تومان است که برای ساخت شناورهای 
مورد نیاز ســازمان در سال جهش تولید 

هزینه خواهد شد.
تأثير شــيوع ويروس كرونا 

بر تردد كشتی ها در بنادر
و  بنــادر  ســازمان  مدیرعامــل 
دریانــوردی در خصوص عملکرد بنادر 
در دوران شــیوع ویــروس کرونا برای 
تأمین مایحتاج و کالاهای اساســی مورد 

نیاز کشــور اظهار داشــت: در این زمینه 
عملکرد ســازمان بنادر و دریانوردی در 
این دوران از نظر ورود و خروج کشــتی 
و تخلیه موید توانمندی زیرساخت های 
بنادر، ظرفیت و توان تجهیزات است.وی 
تصریــح کرد: در این دوران هیچکدام از 
کشــتی ها به خصوص کشــتی هایی که 
کالای اساســی وارد کردند به واســطه 
کمبــود ظرفیــت بنــدری و تجهیزات 
مشــمول دموراژ یا خســارت دیرکرد 
نشــدند. فعالیت در بالاترین نرم شکل 
گرفت که این اتفاق با اســتفاده از بهترین 
تجهیزات و فعالیت شبانه روزی نیروهای 

بنادر برای تخلیه کشتی ها انجام شد.
راســتاد افزود: در این زمینه طبیعتاً 
هاب اصلی ما بندر امام خمینی )ره( بود 
امــا همزمان برای تســریع روند، انتقال 
برخی از کالاهای اساسی را به بندر شهید 
بهشــتی و چابهار در دستور کار داشتیم 
که در این مسیر از نظر تجهیزاتی مشکل 

خاصی وجود نداشت.
معاون وزیر راه و شهرســازی در 
خصوص تشویق سرمایه گذاران داخلی 
و خارجی برای جذب ســرمایه در سال 
۹۹ و در نظر گرفتن بسته های تشویقی از 
سوی ســازمان بنادر و دریانوردی اظهار 
داشت: در سال ۹۹ یکی از سیاست های 
مهم ســازمان بنادر و دریانوردی که آن را 
بــا تاکید ویژه ای دنبال می کنیم، در زمینه 
بسته های روبنایی و تجهیزات بوده که به 

این شــکل بتوان از حداکثر توان بخش 
خصوصی استفاده داشته باشیم. وی ادامه 
داد: در این خصوص یکی از بســته های 
تشویقی ما اســتفاده از محل تسهیلات 
وجوه اداره شده سازمان برای طرح هایی 

است که توجیه داشته باشند.
راســتاد تصریح کرد: خوشبختانه 
در سال جاری تعداد قابل توجهی پروژه 
سرمایه گذاری توسط بخش خصوصی 
افتتاح یا آماده بهره برداری است که در کل 
۲ پروژه در بندر شهید رجایی و ۶ پروژه 
در بندر امام خمینی )ره( در ســال جهش 

تولید در نظر گرفته شده است. 
در مجموع بــرای ۱۲ پروژه ای که 
افتتاح، آماده شروع عملیات اجرایی و یا 
در شرف افتتاح است ۶۵۰ میلیارد تومان 

هزینه شده است.

گروه اقتصــادی - همتی گفت:در 
تامیــن ارز برای واردات گشــاده دســتی 
نمی کنیــم و ارز فقط برای تامین مواد اولیه، 
دارو و کالا های اساسی اختصاص می دهیم.

عبدالناصر همتی در نشســت ستاد 
اقتصاد مقاومتی اســتان تهران با بیان اینکه 
اگر بنا باشــد همه کالا ها را از خارج تامین 
کنیم تولید ملی شــکل نمی گیرد ادامه داد: 
سیاست های ارزی برای این است که بتوان 
نیاز ارزی کشور را در کنار حمایت از بخش 

تولید و تولیدکنندگان کشور تامین کرد. 
او گفت: دیگر مثل گذشته در تامین ارز 
بــرای بخش های مختلف از جمله واردات 

گشاده دســتی نمی کنیم و آن را فقط برای 
تامین مواد اولیه، دارو و کالا های اساســی 

اختصاص می دهیم.
همتی اظهار داشت: سختگیری های 
ارزی در دو بخــش میان و بلند مدت اتخاذ 
می شــود و تلاش می کنیم تا با شکل گیری 
تولید،  صادرات کشــور از واردات پیشی 
بگیرد.رییس کل بانک مرکزی گفت: اخبار 
نشان می دهد وضعیت اقتصادی کشور رشد 
خوبی را طی می کند و آمار سال گذشته نیز با 
وجود پیش بینی رشد منفی اقتصاد غیر نفتی 
کشور، در بخش های مختلف کشاورزی و 

صنعت رشد خوبی داشت.

وی خاطرنشــان کرد: خود این پیش 
بینی ها موجی را در جامعه ایجاد می کند، اما 
در پایان ســال ۹۸، با وجود همه فشار های 
اقتصادی، شاهد رشد مثبت اقتصاد غیر نفتی 

کشور بودیم.
همتی ادامه داد: میزان رشد اقتصادی 
در سال ۹۸ در بخش کشاورزی ۸.۸ درصد و 

صنعت و معدن ۲.۳ درصد ثبت شد.
رییس کل بانک مرکزی گفت: رشد 
بخش خدمات تا پایان فصل ســوم سال ۹۸ 
مثبت و قابل توجه بود و شاخص ۳.۸ درصد 
را نشان می داد، اما در اسفند با شیوع ویروس 

کرونا این بخش دچار شوک شد.

وی اضافه کــرد: بخش خدمات در 
شــکل گیری تولید ناخالص داخلی نقش 
دارد و با شــیوع ویــروس کرونا در فصل 
چهارم ســال ۹۸، شاهد رشــد منفی ۰.۲ 

درصدی بود.

گــروه اقتصــادی - مدیرعامــل 
فرابورس ایــران از دریافت مجوز فعالیت 
تامین مالی جمعی شرکت فاینتک از سوی 
ســازمان بورس و اوراق بهــادار به عنوان 
چهارمیــن عامل تامین مالی جمعی )کراود 

فاندینگ( در بازار سرمایه خبر داد.
امیــر هامونی با بیان اینکه شــرکت 
مشاور ســرمایه گذاری »فراز ایده نوآفرین 
تک« یا همان فاینتک پیش از این توانســته 
بود موافقــت اصولی خود را از ســازمان 
بورس دریافت کند، اعلام کرد: این شرکت 
با ســکوی »هم آفرین« سپس با طی کردن 

رویه های اجرایی و فنی لازم برای کســب 
مجوز فعالیت توانســت در جلســه هفته 
گذشته کارگروه ارزیابی تامین مالی جمعی 
سازمان بورس، مجوز مورد نظر را اخذ کند.

به گفته هامونی این شرکت در حوزه 
فناوری اطلاعــات و ارتباطات، فین تک، 
ســلامت، نانو تکنولوژی، بیو تکنولوژی، 
زمین و ســاختمان و نیز حوزه های فعالیت 
شرکت های دانش بنیان به فعالیت مشغول 
اســت و از این پس از طریق سکوی تامین 
مالــی جمعی خود می تواند تجهیز منابع را 
بــرای پروژه هایی که در حــوزه فعالیتش 

اســت، بر عهده بگیرد.وی اشــاره کرد که 
مجوز تامین مالی جمعی این شرکت بر پایه 
مدل مشــارکت است و پیش از این نیز سه 
شرکت »گروه پیشگامان کارآفرینی کارن«، 
»گروه نوآوری مالی پارس«  و »سامانه نگار 
آتنــا« این مجــوز را از کارگروه تامین مالی 
جمعی اخذ کرده بودند.مدیرعامل فرابورس 
همچنین درباره اهمیت تامین مالی جمعی 
برای حیات کسب وکارها بیان کرد: سازوکار 
تامین مالی جمعی بر پایه مدل مشــارکت 
برای کســب وکارهای نوپا، استارتاپ ها، 
شــرکت های دانش بنیان و نوآور به خوبی 

می تواند فرصت تجمیع سرمایه گذاری های 
خرد را از سوی مردم و سرمایه گذاران فراهم 
کند و زمینه های لازم برای رشد و توسعه این 

شرکت ها را رقم بزند.  

گــروه اقتصادی - مدیــر تعاون 
روستایی اســتان هرمزگان از راه اندازی 
بازارچه های عرضه مستقیم محصولات 
کشاورزی و روستایی به منظور حمایت از 
تولیدکنندگان و مصرف کنندگان خبر داد.
سیروس اسدپور در کمیته بازرگانی 
این ســازمان اظهار کرد: این بازارچه ها با 
هدف تهیه و عرضه محصولات کشاورزی 
راهی برای حذف واســطه ها و زمینه ای 
برای فــروش محصولات کشــاورزان 
و تولید کنندگان اســت کــه بزودی در 
شهرستان های استان راه اندازی می شود.

وی افزود : براســاس برنامه ریزی 
انجام شــده بازارچه های عرضه مستقیم 
محصولات کشــاورزی و روستایی که به  
عنوان اولین بازارچه داخل شهری استان 
است در شهرستان های بندرلنگه، رودان، 

قشم و میناب راه اندازی می شوند.
اسدپور تصریح کرد : برای احداث 

این بازارچه هــا ۲۰ میلیارد ریال اعتبار از 
محل منابع داخلی شــرکت ها اختصاص 
یافته که تاکنون ۶ میلیارد ریال هزینه شده 

است.
وی اظهار کرد: براساس برنامه ریزی 
انجام شــده بازارچه های عرضه مستقیم 

محصولات کشــاورزی و روســتایی در 
اختیار اتحادیه های تحت پوشــش تعاون 
روســتایی قرار می گیرند و به این وسیله 
اتحادیه ها به صورت مستقیم از روستاییان 
محصولات کشــاورزی و تولیدی آنها را 

خریداری و در بازارچه عرضه می کنند.

مدیر تعاون روستایی استان هرمزگان 
بــا بیان اینکه در ســال جاری مجموعا ۹ 
بازارچه راه اندازی می شــود، خاطرنشان 
کرد: تاکنون بازارچه های رودان و درگهان 
۹۵ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است و 
امیدواریم با حمایت و پیشتیبانی استاندار 
محترم، فرمانداران و شــهرداران عزیز تا 
پایان سال ۹۹ سال جهش تولید این طرح 

ها تکمیل و به بهره برداری برسد.
وی با اشاره به اینکه عرضه مستقیم 
کالا، حــذف واســطه ها و ایجاد رونق و 
بازار عرضه برای محصولات کشاورزی 
و تولیــدی از جملــه اهداف هــای راه 
اندازی این بازارچه های عرضه مســتقم 
محصولات کشاورزی و روستایی است، 
اظهار امیدواری با حمایت مسئولان بتوان 
ایــن بازارچه ها در همه شهرســتان های 
 اســتان به ویژه مرکز اســتان راه اندازی 

شود.

رییس کل بانک مرکزی خبر داد:

اختصاص ارز فقط به مواد اولیه، دارو و کالا ی اساسی

مدیرعامل فرابورس ایران خبر داد؛

چهارمین سکوی تامین مالی جمعی مجوز فعالیت گرفت

راه اندازی بازارچه های عرضه مستقیم محصولات کشاورزی در هرمزگان

مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان:

رئیس کل گمرک ابلاغ کرد:

برای تامین مالی بودجه هیچگاه به 
ابزار فشار مالیاتی متوسل نمی شویم

معاون وزیر راه و شهرسازی:

سازمان بنادر ۱۰۰ میلیون یورو انواع شناور خریداری می کند

دژپسند:
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